
Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri

Til: Fødevareministeren

Dato: 23. april 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 135
Forslag til lov om ændring af landbrugsstøtteloven. (Præcisering af EU-støtte-
ordninger omfattet af loven, obligatorisk digital kommunikation, bestyrelses-
sammensætning m.v. i promilleafgiftsfondene og Fonden for økologisk land-
brug samt formkrav til klager m.v.).
Af fødevareministeren (Dan Jørgensen)

Spørgsmål 41
Det fremgår af ministerens svar på L 135 - spørgsmål 5, 8, 9 og 10, at formå-
let med lovforslaget er, at sikre bedre synergi og samspil mellem fondenes
projekter og Fødevareministeriets øvrige indsatser for udvikling af fødevare-
hvervet og i højere grad at samtænke fondenes aktiviteter med de innovations
og udviklingsaktiviteter, der i øvrigt eksisterer på Fødevareministeriets områ-
de. Det skulle særligt gælde landdistriktsordningerne og GUDP ordningen,
som i dag administreres af NaturErhvervstyrelsen. Ministeren tilkendegav i sin
besvarelse af L 135 - samrådsspørgsmål A, at ”Når strategien er på plads, er
det op til de uafhængige bestyrelser at udvælge de bedste projekter. Ministe-
ren skal ikke blande sig i bestyrelsernes prioritering af de enkelte projekter.”.
Ministeren har imidlertid allerede den 28. oktober 2014 udstedt bekendtgørel-
se nr. 1159 om tilskud til udvikling og videnoverførsel inden for den primære
jordbrugssektor under landdistriktsordningen. Det fremgår som noget nyt af
dennes § 3, stk. 3, at NaturErhvervstyrelsen har fået delegeret kompetence til
at træffe beslutning om, at projekter støttet inden for NaturErhvervstyrelsens
strategi på landdistriktsområdet kun kan medfinansieres med midler fra pro-
mille- og produktionsafgiftsfondene inden for landbrug. Ministeren har hermed
allerede disponeret over en stor del af de midler, som skal uddeles af Promil-
leafgiftsfonden for landbrug. Ministeren bedes henset til ordlyden af bekendt-
gørelse nr. 1159 redegøre for, om Promilleafgiftsfonden for landbrug efter
vedtagelsen af lovforslaget reelt vil have mulighed for at vælge at undlade at
samfinansiere projekter under landdistriktsordningen, hvis Promilleafgiftsfon-
dens bestyrelse eksempelvis skønner, at erhvervet bedst vil fremtidssikre
dansk landbrugs konkurrenceevne via en helt anden type projekter, end mini-
steren har besluttet under landdistriktsordningen.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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